



**VANCOUVER**  
JUNE 6-8  
DU 6 AU 8 JUIN **2024**

## Submission Guidelines 2024 Call for Late-breaking Abstracts

**DEADLINE: FEBRUARY 1, 2024**

The CPS Annual Conference Committee invites late-breaking abstract submissions for consideration at the CPS Annual Conference 2024. Conference attendees include paediatricians and child and youth health professionals.

### Eligibility Rules

- Submissions by members and non-members are welcome, and participation is open to health professionals in any field.
- Only those abstracts that present research findings of studies approved by a relevant Research Ethics Board, Animal Study Review Board, or comparable review committee should be submitted.
- Abstracts submitted by pharmaceutical companies with employees as principal authors and/or co-authors WILL NOT be accepted. Research funded by industry that has been approved by a Research Ethics Board, and for which the principal author is not an employee of the funding company, will be accepted for review.
- Abstracts will only be accepted with final results. Preliminary results will not be accepted.
- Abstracts submitted or presented to other societies or national meetings can be submitted for consideration; however, abstracts that have been previously published WILL NOT be accepted.

## Guide de soumissions des communications de dernière minute 2024

**DATE LIMITE : LE 1 FÉVRIER 2024**

Le comité du congrès annuel de la SCP lance un appel à communications de dernière minute pour le congrès annuel de la SCP 2024. Les congressistes sont des pédiatres et des professionnels de la santé des enfants et des adolescents.

### Règles d'admissibilité

- Les soumissions des membres et des non-membres sont acceptées, de la part de professionnels de la santé de tous les domaines.
- Seules les communications présentant les résultats de recherches approuvées par un comité d'éthique de la recherche pertinent, un conseil d'analyse des études sur des animaux ou un comité de révision comparable seront évaluées.
- Les communications soumises par des sociétés pharmaceutiques dont les employés sont les auteurs ou coauteurs principaux seront REJETÉES. Les recherches financées par l'industrie, approuvées par un comité d'éthique de la recherche et dont l'auteur principal n'est pas un employé de la société subventionnaire, seront acceptées pour évaluées.
- Seules les communications contenant des résultats définitifs seront acceptées. Les résultats préliminaires ne seront pas acceptés.
- Les communications soumises ou présentées à une autre société ou à un autre congrès national peuvent être évaluées, mais les communications déjà publiées NE SERONT PAS acceptés.

## Submission Regulations

- Abstracts are only accepted via the online abstract submission site.
- A submission fee of \$50 (CAD) per abstract will be charged to cover processing costs. This fee is payable by credit card and is nonrefundable.
- Paying the abstract submission fee does not depend on abstract acceptance, nor does it register you for the conference. All accepted presenters must register and pay to attend the conference.
- Authors may submit as many abstracts as they wish. If more than one abstract is accepted as a poster, and they fall under different topic codes, a co-author must present the other poster(s).
- Abstracts must be submitted by no later than February 1, 2024, 11:59 p.m. PDT. There are **NO EXCEPTIONS** to the submission deadline.
- Submissions must be fully completed by the posted deadline to be considered.

## Presentation and Publication

### Posters

Research work will be presented in a poster format. Information on poster size, format and orientation will be distributed upon acceptance.

**The presence of the presenting author in the poster session during specified program breaks is mandatory.**

### Publication of abstracts

All abstracts accepted for presentation at the conference and attended by one of the authors during the Poster viewing time will be published in the September 2024 supplement of *Paediatrics & Child Health*.

### Platform presentations

The abstract review committee may identify your abstract for an oral presentation. If your abstract is selected, you will be notified in your acceptance email with instructions.

## Règlements de soumission

- Il faut utiliser le processus de soumission en ligne pour envoyer les communications.
- Chaque communication est assortie de droits de soumission de 50 \$ CAN afin d'en couvrir les frais de traitement. Ce frais est payable par carte de crédit, ces droits ne sont pas remboursables.
- Le paiement de droits de soumission ne dépend pas de l'acceptation de la communication ni ne remplacent pas l'inscription au congrès. Tous les présentateurs devront s'y inscrire et payer les droits pertinents.
- Les auteurs peuvent soumettre autant de communications qu'ils le désirent. Lorsque plusieurs communications par affiche sont acceptées dans plusieurs codes de domaines, des coauteurs différents doivent les présenter.
- La SCP doit avoir reçu les communications au plus tard à 23 h 59 (HNP), le 1er février 2024. Il n'y a **AUCUNE EXCEPTION** à cette règle.
- Les communications soumises doivent être finalisées à la date limite pour être évaluées.

## Présentation et publication

### Affiches

Les travaux de recherche seront présentés sous forme d'affiche. Les informations sur la taille et le format de l'affiche seront distribuées lors de l'acceptation.

**La présence de l'auteur présentateur à la séance d'affiches est obligatoire pendant les pauses spécifiées.**

### Publication des communications

Toutes les communications acceptées au congrès et auxquels l'un des auteurs a assisté pendant la séance d'affiches seront publiées dans le supplément de septembre 2024 de *Paediatrics & Child Health*.

### Présentations plateformes

Le comité peut identifier votre communication pour une présentation orale. Si sélectionné, vous serez avisé dans un courriel d'acceptation, qui comportera toutes les directives nécessaires.

## Content Guidelines

### Format

The abstract must present a clear and concise summary of the work in the following format:

- Submission Title
- Background
- Objectives
- Design/Methods
- Results
- Conclusion

DO NOT include subtitles, instructions, historical data, literature reviews, bibliographies, or mention corporate support.

### Data

Abstracts that are submitted without data, due to incomplete investigations or analyses, will be evaluated only on the information contained in the abstract.

### Subject areas

Subjects may include any aspect of paediatric medicine (e.g. adolescent medicine, neonatology, or emergency medicine). Abstract submissions must fall within ONE of the provided topic codes.

### Length

Abstract submissions may be a maximum of 400 words in length (2850 characters), including any tables and graphics. The title and authors are not included within the 400 word maximum.

### Proofreading

Abstracts WILL NOT be edited by CPS staff. Typographical and grammatical errors will appear as submitted. The CPS office will not accept any revisions or corrections to abstracts once they are accepted. Make sure to proofread your work prior to submission.

### Enabling blind reviews

At no point in the abstract should words occur identifying either the city or institution submitting the abstract. This facilitates blinding of the review process. If such material is contained in the abstract, the abstract will be withdrawn from consideration.

### Presenting author

Abstracts must have a **presenting author**. A presenting author delivers the paper at the conference and must attend the poster sessions.

## Directives sur le contenu

### Format

Les communications doivent présenter un résumé clair et concis du travail dans le format suivant :

- Titre de la soumission
- Historique
- Objectifs
- Matériels et Méthode
- Résultats
- Conclusion

NE PAS inclure de sous-titres, de lignes directrices, de données historiques, d'analyse bibliographique, de bibliographie ni de mention de sociétés commanditaires.

### Données

Les communications fournies sans données définitives sont évaluées d'après l'information qui y est contenue.

### Domaines

Une présentation peut porter sur l'un ou l'autre des aspects de la pédiatrie, tels que la médecine de l'adolescent, la néonatalogie ou la médecine d'urgence. La communication doit se situer dans l'UN des codes de domaines.

### Longueur

Une communication ne doit pas dépasser 400 mots (2 850 caractères), y compris les tableaux et les graphiques. Le titre et les auteurs ne sont pas inclus dans les 400 mot maximum.

### Relecture

Le personnel de la SCP NE corrigera PAS les erreurs typographiques ni grammaticales, qui seront publiées telles qu'elles ont été soumises. Le bureau de la SCP n'acceptera pas de révisions ou de corrections aux communications après qu'elles auront été acceptées. Assurez-vous de relire vos textes avant de les soumettre.

### Activation des avis aveugles

Nulle part dans la communication le lieu où l'établissement d'origine ne doit être indiqué, afin de faciliter la révision à l'aveugle. Autrement, la communication sera rejetée.

### Auteur présentateur

Les communications doivent avoir un auteur présentateur. Un auteur présentateur présente l'article au congrès annuel de la SCP et doit assister aux séances d'affiches.

## Policies

### Conflict of interest

Abstract submissions must include an acknowledgement of all funding sources, particularly of a commercial nature and/or a notice of any actual or potential conflict of interest in relation to the findings to be presented.

The intent of this policy is not to prevent an author with a potential conflict from making a presentation. The aim of disclosure is to raise awareness of potential conflict so that participants can evaluate presentation findings in full possession of the facts and interests in play.

### Revisions

A submission can be revised right up to the deadline. **No changes are permitted after the submission deadline.** Updates can be added to your poster presentation.

### Registration

Presenting authors of accepted abstracts **MUST** register for the conference no later than **March 31, 2024. After this date, abstracts by unregistered authors are no longer eligible for presentation and will not be published in *Paediatrics & Child Health*.**

If changes or replacements to a presenting author are required at any time, please advise us at [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca) as soon as possible.

### Withdrawal

An abstract can be withdrawn before the submission deadline by returning to the submission site. After the deadline, please advise the Education Department at [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca).

## Politiques

### Conflit d'intérêts

Les soumissions de communications doivent inclure des remerciements à toutes les sources de financement, notamment celles de nature commerciale, et un avis de conflit d'intérêts ou d'apparence de conflits d'intérêts à l'égard des résultats présentés.

Cette politique ne vise pas à empêcher un auteur en conflit d'intérêts potentiel de donner une présentation, mais à faire connaître tout conflit d'intérêts potentiel afin que les participants puissent évaluer les résultats en pleine connaissance des faits et des intérêts en jeu.

### Modifications

Une soumission peut être révisée jusqu'à la date limite. **Aucun changement ne peut être apporté après la date limite de soumission.** Des mises à jour peuvent être ajoutées à votre affiche.

### Inscription

Les auteurs présentateurs **DOIVENT** s'inscrire au congrès au plus tard le **31 mars 2024. Après cette date, le communications des auteurs non inscrits ne seront plus admissibles et ne seront pas publiées dans *Paediatrics & Child Health*.**

Si des modifications ou des remplacements d'un auteur présentateur sont nécessaires à tout moment, veuillez nous en informer à [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca) dès que possible.

### Retrait de communications

Il est possible de retirer une communication avant la date limite en retournant dans le site de soumissions. Après la date limite, vous devez aviser le service d'éducation à [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca).

## Awards

Authors may be eligible for the following research awards. To apply, select the appropriate category in the awards section of the online abstract submission form. Abstracts are judged on-site and principal authors must be present to receive a prize. Any special requirements are listed on the submission form.

### Awards for Excellence

Prizes are awarded to the best trainee research presentations in two categories. Principal authors must present orally to receive these awards. To win, the principal (presenting) author must have had a key role in the design and execution of the work and be eligible under one of the following categories at the time research was completed:

#### Category 1:

- Residents in core paediatric training in the first 3 years (PGY1, 2, 3 paediatrics) or in a fourth general paediatric year (PGY4 paediatrics).
- Residents who have entered a fourth year of subspecialty training (PGY4 paediatric subspecialty) but conducted the research project in the core paediatric years of training.
- Medical Students.

#### Category 2:

- Residents in paediatric subspecialty training (PGY4, 5 or 6) or clinical fellows in paediatric subspecialty training who have done their research project as part of their subspecialty program.

### Subspecialty research awards

The following awards are available for the best subspecialty research abstracts:

- Adolescent Health Trainee Research Award ... \$500
- Complex Care ... \$500
- Child and Youth Maltreatment ... \$500
- Dr. Debbi Andrews CPS Developmental Paediatrics Research Award ... \$500
- Mental Health ... \$500
- Neonatal Trainee Research Award ... \$500
- Paediatric Emergency Research Award ... \$500
  - Trainee ... \$500
  - Young investigator ... \$500

## Prix

Les auteurs peuvent être admissibles aux prix de recherche suivantes. Pour postuler, sélectionnez la catégorie pertinente dans la zone des prix du formulaire virtuel de soumission des communications. Les exigences particulières sont énumérées sur le formulaire de soumission.

### Prix d'excellence

Au congrès annuel de la SCP, des prix sont décernés aux meilleures présentations des stagiaires, dans deux catégories. Les auteurs principaux doivent être sur place pour y avoir droit. Pour être admissible, l'auteur présentateur (principal) doit avoir joué un rôle clef dans la conception et l'exécution des travaux et être admissible dans l'une des catégories suivantes au moment où la recherche a pris fin :

#### Catégorie 1 :

- résident dans l'une des trois premières années du tronc commun en pédiatrie (résidence 1, 2 ou 3 de pédiatrie) ou en quatrième année de pédiatrie générale (résidence 4 en pédiatrie).
- résident en quatrième année de formation surspécialisée (résidence 4 en surspécialité de la pédiatrie) mais a terminé la recherche pendant ses années de tronc commun en pédiatrie.
- étudiant en médecine.

#### Catégorie 2 :

- résident en surspécialité de la pédiatrie (résident 4, 5 ou 6) ou clinicien au postdoctorat en pédiatrie qui a effectué la recherche dans le cadre de son programme.

### Prix de recherche en surspécialité

Les prix suivants pourront être décernés pour les meilleures communications de recherche en surspécialité:

- Recherche de stagiaire en santé de l'adolescence... 500 \$
- Soins complexes ... 500 \$
- Étude de la maltraitance des enfants et des adolescents ... 500 \$
- Prix D<sup>re</sup> Debbi Andrews de la SCP en recherche sur la pédiatrie du développement ... 500 \$
- Santé mentale ... 500 \$
- Prix de recherche du stagiaire en néonatalité ... 500 \$
- Prix de recherche en urgentologie pédiatrique ... 500 \$
  - Stagiaire ... 500 \$
  - Jeune chercheur ... 500 \$

## Selection and Notification

### Evaluation process

Submissions undergo a blind evaluation by an Abstract Review Committee comprised of experts with wide ranging interests in general and subspecialty paediatrics. Abstracts are judged on research quality, scientific merit and relevance. The committee Chair has the ultimate say in terms of accepting or rejecting a given abstract.

### Notification of acceptance

A schedule of all abstract presentations will be finalized in March 2024. Poster numbers will be announced in April 2024.

### Common reasons for rejection

When an abstract is rejected it is usually for one of the following reasons:

- It did not conform to instructions given above,
- It was received after the deadline,
- It had been previously published, or
- It received a lower rating as part of the peer review process compared with other abstracts submitted.

Of note, specific feedback for abstracts is not provided to authors as part of this process.

## For more information

CPS Education Department [meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca)

## Analyse et notation des communications

### Analyse

Les soumissions sont analysées à l'aveugle par un comité de révision des communications composé d'experts aux intérêts variés en pédiatrie générale et surspécialisée. Les communications sont jugées selon la qualité de la recherche, le mérite scientifique et la pertinence. Le président du comité a le dernier mot dans l'acceptation ou le rejet d'une communication.

### Avis d'acceptation

Le calendrier de toutes les communications présentées sera prêt en mars 2024. Les numéros des affiches seront annoncés en avril 2024.

### Raisons fréquentes de rejet

Les communications rejetées le sont généralement pour l'une des raisons suivantes :

- Elle ne respectait pas les directives énoncées.
- Elle a été reçue après la date limite.
- Elle a déjà été publiée.
- Dans le cadre du processus d'examen par les pairs, elle a reçu une note inférieure à celle des autres communications.

Aucun commentaire n'est fourni aux auteurs des communications à l'issue du processus.

## Renseignements

Service de perfectionnement de la SCP  
[meetings@cps.ca](mailto:meetings@cps.ca)